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Екип на „Черноморски фар“

На последното заседание на Общинския съ-
вет в Бургас съвтниците решиха да завишат за-
платата на кмета, защото в момента е нелогич-
но ниска за управление на такава голяма об-
щина каквато е Бургас. За сравнение в момен-
та кметът на София Йорданка Фандъкова полу-
чава 2910 лева, на Варна - Иван Портних – 2300 
лева, на Пловдив - 3350.

Със завишението на кметската заплата авто-
матично пирамидално се завишава възнаграж-
дението на съветниците. То е 54% от заплатата 

на кмета, гласи Правилникът на Общинския съ-
вет в Бургас.

Отново според него председателят на 
Общинския съвет получава 90% от заплатата 
на кмета, а омбудсманът - 90% от заплатата на 
председателя на Общинския съвет. 

Управителите на общинските дружества ще по-
лучат увеличение, техните заплати са в трикра-
тен размер на средната брутна заплата на дру-
жеството, но не по-голяма от тази на кмета.

Мотивите тук са, че материално трябва да се 
стимулират и в момента в някои от дружествата 
служителите взимат по-големи заплати.

Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Денят на будителите - 
уникална дата само в нашия календар

ПокрАй кметА и съветниците 
с По-високи зАПлАти

кога ще има пари за нов 
корпус на училището  
в квартал „сарафово“

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 4 ноември

Драганово - последното бургаско село 
без храм - ще поправя тази липса 
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4 Чиновници в администрацията 
и кметове на кметства -  
без завишение
4 Глоба от 1/3 от заплатата  
при неизвинено отсъствие
4 кой какво е свършил през 
мандата - докладни и изказвания 
4 областният управител получава 
80% от тази на министър 
4 колко взимат кметовете на 
софия, Пловдив и варна

на страници
10-11

Тема
на броя

Бургаските депутати от ГерБ: 
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9 „Черноморец“ се отдалечава 

от първото място  
след равен със „саяна“

В община Созопол - 
заявките на хората за 
дърва са удовлетворени

ФУтБол



Силвия ШАТЪРОВА

Драганово е последното 
бургаско село без правос-
лавен храм, но от събота за-
почва поправянето на тази 
липса. 

Каузата обедини стотици 
хора, като бе положен ос-
новният камък за изгражда-
нето му. Шепа възрастни хо-
ра събират пари за църква-
та.

На първата копка бе и об-
ластният управител проф. 
Мария Нейкова, която напи-
са:

„Уверена съм, че с вяра в сърцата, заедно, 
ще успеем в делото. Благодаря на всички, кои-
то откликнаха на апелите и дариха, така че да 
положим началото. Сметката, по която продъл-
жава събирането на средства за храма, е: 
BG53RZBB91551007196290 с титуляр ЦН „Св. 
Живоприемен източник“.

Областната управа започва благотворителна 
кампания за събирането на средства за по-
строяването му.

Сред присъстващите бе и прокурор Йовита 
Григорова.

Георги РУСИНОВ

В община Созопол поч-
ти всички заявени от на-
селението дърва за огрев 
са раздадени. Това стана 
ясно от отговор на кмета 
Тихомир Янакиев на пи-
тане от бившия градона-
чалник Панайот Рейзи. 
Вторият заяви, че има пи-
тания от жители на село 
Равна гора, свързани с 
дървата.

„Към настоящия момент 
от заявени 18 000 кубика 
дърва за населението на 
общината, има извозени 
15 348 кубика. И това е 
във всички села. Няма на-
селени места с нулеви ку-
бици дърва. Около 70-80% 
са раздадените дърва“, 
заяви Янакиев. 

Рейзи попита и дали 
има възможност за заку-
пуване на допълнително 
дърва извън заявените 
кубици. Янакиев поясни, 
че тази година тези 18 000 
кубика заявени са ре-
кордни и никога толкова 
много дърва не са били 
раздавани. Максимумът е 
бил 13 000 кубика. Кметът 
добави, че ще разговаря 
с директора на Горското 
дали ще имат възмож-
ност да продават допъл-
нително. Рейзи се съгла-
си, че в такъв случай хо-
рата трябва да търсят, а 
ако не намерят в Созо-
пол, да пробват в Царево 
и Приморско.

Максим МОМЧИЛОВ   

Недялко Йорданов от 
Обзор положи клетва в 
Общинския съвет - Несе-
бър. Избран от Местна 
коалиция „Съюз на сво-
бодните демократи”, той 
се закле пред председа-
теля Румен Кулев, а след 
това Йорданов подписа 
клетвения лист пред упъл-
номощената Десислава 
Николова – секретар на 
Общинската избирателна 
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„Черноморски фар“

Народните представите-
ли от бургаската група на 
ГЕРБ-СДС отправиха пита-
не към служебния министър 
на образованието и наука-
та Сашо Пенов за изграж-
дането на нов корпус към 
ОУ „Христо Ботев” в кв. 
„Сарафово“.

Жечо Станков, Любен Ди-
лов, Галя Желязкова и Ан-
дрей Рунчев спазиха обе-
щанието, което дадоха на 
бургазлии по време на пре-
дизборната кампания, и по-

искаха да разберат пред-
виждат ли се средства за 
финансиране на този про-
ект в обозрим срок и кога 
децата от ОУ „Христо Бо-
тев” ще могат да учат в 
адекватна материална ба-
за.

„Град Бургас е един от 
градовете с нарастващо 
младо население, като нуж-
дата от нова материална 
база за учениците в града 
се увеличава с всяка изми-
нала година. В тази връзка 
училище ОУ „Христо Ботев” 
в кв. „Сарафово“ има готов 

проект за изграждане на 
нов корпус, който очаква 
своето финансиране от 
страна на държавата. Въ-
преки крещящата необходи-
мост от тази нова сграда, 
подписките на родителите и 
официалните настоявания 
на Община Бургас, досега 
не бе отпусната нито сто-

тинка за изграждането на 
нужната сграда“, посочват 
бургаските народни пред-
ставители.

Те подчертават, че про-
блемът не търпи отлагане, 
тъй като в момента – за пър-
ви път в историята на град 
Бургас – Общината се е при-
нудила да наеме частна къ-

ща в съседство на училище-
то, за да се осигурят допъл-
нителни класни стаи за де-
цата.

„Това е недопустимо и не-
честно спрямо тези ученици 
и учители, които са прину-
дени да се учат и да работят 
в такава среда“, подчерта-
ват още депутатите.

Драганово - последното бургаско село 
без храм - ще поправя тази липса 

Кога ще има пари за нов корпус  
на училището в квартал „Сарафово“

Бургаските 
депутати от ГЕРБ: 

Двама съветници 
се обявиха за 
независими

Заявките на 
хората за  
дърва са 

удовлетворени 
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

комисия.
Преди да започне съ-

щинската част на Общин-
ския съвет, председате-
лят Кулев оповести пред 
присъстващите общински 
съветници, че съветници-
те Александър Стоянов и 
Михаил Минчев напускат 
ГЕРБ – Несебър и се обя-
вяват за независими съ-
ветници. 

По този начин групата 
съветници от ГЕРБ в Об-
щинския съвет се раз-
формирова и групата се 
заличава. Съветникът 
Христо Яръмов си остава 
от ГЕРБ, а Константин 
Лефтеров от - „Движение-
21“. По-рано Благой Фи-

липов напусна ПП „МО-
РЕ“ и се обяви за незави-
сим. И аритметиката по-
казва, че фактически не-
зависимите съветници в 
Общинския съвет са пети-
ма. 

По точка 8 съветниците 
гласуваха за допълнител-
но възнаграждение на 
кмета на община Несебър 
и кметовете на населени-
те места по 520 лв., счита-
но от 01.04.2022 г. 

В местния парламент, 
освен кмета на община 
Несебър Николай Дими-
тров, присъстваха и три-
мата му заместници: Иван 
Гургов, Виктор Борисов и 
Лазар Япаджиев.

Таксата на то
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Групата на ГЕРБ в Общинския  съвет в Несебър се разпусна 

"Макар и само един човек, зад него стои цял отбор от 
можещи и знаещи професионалисти, с различни сфери 
на компетентност. Всички ние заедно ще продължим да 
работим с ясната цел Несебър да се развива към по-до-
бро, подкрепяйки всяка добра и разумна политика в та-
зи посока. ГЕРБ е отбор и ще продължим да работим ка-
то отбор", заяви областният координатор на партия 
ГЕРБ Иван Алексиев. Повод за изявлението му стана 
решението на двама съветници, избрани от листата на 
ГЕРБ в местния парламент в Несебър, да напуснат пар-
тията и да се обявят за независими.

Зад един съветник 
стои цял отбор

Областният лидер Иван Алексиев:

За пореден път жители 
на „Меден рудник“ сиг-
нализират за натрупани 
боклуци извън контей-
нерите в комплекса. 
Гражданите твърдят, че 
въпреки че камион идва 
да прибере натрупаните 
в съдовете отпадъци, те-
зи извън тях стоят ня-
колко дена непочистени. 
„Черноморски фар“ от-
прави питане до адми-
нистрацията във връзка 
с проблема.

фо то ре пор тер - Градски потайности

Георги РУСИНОВ

Пет катастрофи белязаха 
уикенда в областта, става 
ясно от полицейската хро-
ника за дните от петък до 
неделя. 

Първият инцидент е от пе-
тък на автомагистрала „Тра-
кия“, километър 351 в посо-
ка София – Бургас. Тогава 
самостоятелно катастрофи-
ра, излизайки извън платно-
то и блъскайки предпазната 
мрежа и шест бетонни кола, 
„Мерцедес В 180 CDI“, със 
софийска регистрация, уп-
равляван от 52-годишна со-
фиянка. Жената е с едно 
счупено ребро и сътресение 
на мозъка, но без опасност 
за живота. Настанена е за 

лечение в УМБАЛ - Бургас.
Вторият случай отново е в 

петък на пътя Бургас – Мал-
ко Търново, в близост до се-
ло Стоилово. Поради движе-
ние с несъобразена скорост 
при разминаване автомо-
бил „Санг Йонг Корандо“, с 
бургаска регистрация, упра-
вляван от 80-годишен мъж 
от Малко Търново, се блъс-
ка в крайпътната мантине-
ла. От удара преминава в 
лентата за насрещно движе-
ние и допуска катастрофа с 
правомерно движещия се в 
посока Бургас „Мерцедес 
GLI 350 D“, с варненска ре-
гистрация, управляван от 48-
годишен мъж от Варна. От 
пътния инцидент са постра-
дали пътниците в мерцедеса 

– 44-годишен варненец и 71-
годишен мъж от Провадия. 
Мъжете са с натъртвания в 
областта на врата и горните 
крайници. Прегледани са в 
УМБАЛ - Бургас и освободе-
ни за домашно лечение, без 
опасност за живота.

Съботата също премина с 
два пътни инцидента. 

Първият инцидент е на пъ-
тя между руенските села Че-
реша и Вресово. Там „Мер-
цедес ML 320“, със силис-
тренска регистрация, упра-
вляван от 58-годишен мъж 
от Дулово при разминаване 
се сблъсква с мотоциклет 
„Ямаха“, с шуменска регис-
трация, управляван от 29-го-
дишен мъж от шуменското 
село Никола Козлево. От ка-

тастрофата мотоциклети-
стът е с фрактура на дясна-
та подмишница и разкъсни 
рани, без опасност за живо-
та. Настанен е за лечение в 
болница „Дева Мария“. 

Вторият съботен инцидент 
е от Бургас. На кръстовище-
то на бургаските улици „Сте-
фан Стамболов“ и „Лазар 
Маджаров“ водачът на „Пе-
жо 308“ с бургаска регис-
трация – 54-годишен бургаз-
лия, не спира на пътен знак 
СТОП и отнема предимство-
то на автобус от градския 
транспорт „Соларис Урби-
но“, управляван от 49-годи-
шен бургазлия. Шофьорът 
на автобуса рязко натиснал 
спирачки, в резултат на кое-
то на пода паднала 54-го-
дишна бургазлийка. Пътнич-
ката е с контузия на лявата 
ръка, без опасност за живо-
та. Прегледана е и освобо-
дена за домашно лечение. 

Петата катастрофа за уи-
кенда е в неделя, по пътя 
Елхово – Средец, 66 киломе-
тър в посока Средец. Пора-
ди загуба на контрол в усло-
вията на десен завой, са-
мостоятелно катастрофира, 
излизайки извън платното 
за движение, мотоциклет 
„Ямаха“, с бургаска регис-
трация, управляван от 49-го-
дишен бургазлия. Мъжът е с 
фрактура на три ребра и е 
настанен за наблюдение в 
хирургично отделение на 
УМБАЛ - Бургас, без опас-
ност за живота. 

Дарена кАМЕНА

Пътуващите сутринта в понеделник през град Обзор 
по посока Бургас се натъкнаха на любопитна гледка: 
стопанин бе повел коня си – с колата.

Двуногият бе завързал четириногото за теглича и се 
бе включил в движението като редовен участник. Ско-
ростта, която развиваше, не бе голяма, но не бе и мал-
ка.

Животното, явно играло и друг път това упражнение, 
не се съпротивляваше, а тичаше. Сред наблюдаващите 
от маршрутката за Бургас се завърза спор дали конче-
то тича тръс, или галоп. Така и не се стигна до консен-
сус по този въпрос. 

Въпросът е обаче друг – трябва ли мързеливият сто-
панин да си седи в колата и натиска газта, докато жи-
вотното препуска, а останалите участници в движение-
то не смеят да го изпреварят, за да не стреснат коня.

Пътуващите пък в обратна посока се пулят и търкат 
очи – що ще кон на главен път.

Пет катастрофи белязаха уикенда В ОБлаСтта

Стопанин  
води коня си…  

с колата



„Черноморски фар“

В навечерието на Деня на 
народните будители, който се 
чества на 1 ноември, и почти 
100 години след официално-
то обявяване на този празник 
Литературното общество и ате-
лие „Изобразително изкуство – 
култура и традиции“ в АЕГ „Гео 
Милев“ осъществиха своя про-
ект „Да се събудим за слово-
то на будителите“. За пореден 
път възпитаниците на половин-
вековното училище се прекло-
ниха пред нравствения подвиг 
на плеяда смели, честни и ро-
долюбиви мъже и жени, помог-
нали със слово и оръжие на на-
рода ни да се събуди от мрака 
на робството и незнанието, и 
успели не само да съхранят па-
метта за славното минало, но 

и да отвоюват достойното бъ-
деще на нас, българите.

В началото на събитието 
прозвучаха стихове, посвете-
ни на народните будители, в 
изразителното изпълнение на 
водещите Розали Павлова и 
Денислав Драчев. Проведе се 
викторина в три части. В пър-
вата част 42 участници, раз-
пределени в 8 отбора, тряб-
ваше за определено време да 
разпознаят творба (поезия, 
проза, публицистика) и нейния 
автор по откъс от произведе-
ние. Във втората част учени-
ците бяха провокирани да от-
говорят на въпроса кой е тво-
рецът народен будител, след 
като чуят биографични бележ-
ки за него. Участниците имаха 
задача за бонус точки – да под-
редят в художествената им по-

следователност откъси от ли-
рически произведения, позна-
ти и като революционно-патри-
отични песни. Материалите за 
двете части на викторината 
бяха подготвени и представени 
от членовете на Литературното 
общество. В последната част 
отборите бяха поставени пред 
ново предизвикателство – да 
разпознаят кои са народните 
будители на портретите, нари-
сувани от членовете на ате-
лие „Изобразително изкуство 
– култура и традиции“.

На финала беше предоста-
вена възможност на всички 
присъстващи да дадат своя 
глас за едно от изображения-
та, подготвени от младите ху-
дожници, като авторът, събрал 
най-голям брой одобрения, ще 
получи специална награда.

Чф4 Тема на деня1-3 НОЕМВРИ 2022

На 1 ноември празнуваме Деня на народните будители. Уникална дата, 
защото присъства само в празничния календар на България. Първото 
неофициално честване е в далечната 1909 година в Пловдив. През 1922 г., 
по идея на министъра на просвещението Стоян Омарчевски, 1 ноември  
се празнува като всенароден празник

Денят на будителите - уникална 
дата само в нашия календар

„Черноморски фар“

В чест на бележития ден 
младите вапцаровци от СУ 
„Никола Йонков Вапцаров“ 
подготвиха шествие с порт-

ретите на народните будите-
ли. Клубовете по интереси ”Аз 
обичам България“, с ръково-
дител Яна Кирязова, „Рицари 
на словото”, с ръководител 
Донка Прокопова и ученици-

те от 3 а клас с класен ръково-
дител Галя Димова - Валентин 
Дринков и Иван Киров, из-
несоха открит урок по родо-
любие. 

Пред паметника на един от 
странджанските будители, с 
машината на времето, млади-
те родолюбци се върнаха на-
зад през вековете, за да въз-
тържествува българският дух. 
С признателност и гордост 
се разгледаха делата на бу-
дителите - Паисий, Софроний 
Врачански, Раковски, Левски… 
Имена, записани със златни 
букви в пантеона на велики-
те личности, отдали живота 
си за просветата, за словото, 
за бъдещето. Поклон и при-
знателност, цветя и слава за 
тези, които запалиха пламъка 
на българщината. Директорът 
Даниела Фелова поздрави 
всички участници в меропри-
ятието и им благодари за из-
несения открит урок по родо-
любие.

„Черноморски фар“

В навечерието на 1 ноем-
ври - Деня на народните бу-
дители, на посещение в ОУ 
„Елин Пелин“ - Бургас беше 
Анхел Санта Мария – съвет-
ник по образованието към 
консехарията на Испания в 
Република България, и Росица 
Пенчева, учител по испански 
език в ПГРЕ „Георги Стойков 
Раковски“ - Бургас.

Гостите бяха посрещнати по 
стар български обичай с пи-
тка и сол от елинпелиновци-

те. Пепа Запрянова, директор 
на ОУ „Елин Пелин“ - Бургас, 
запозна гостите с историята 
и дейностите на учебното за-
ведение. Тя допълни, че в ОУ 
„Елин Пелин“ испански език се 
изучава от 10 паралелки и 250 
ученици от 1. до 7. клас в ча-
совете по ФУЧ и ИУЧ.

Учениците поздравиха чуж-
дестранните гости с песни 
на испански език и с танци, 
в които взеха участие деца-
та, изучаващи испански език. 
Посещението завърши с бъл-
гарски народни песни и фол-

клорни танци.
Пред гостите в новия STEM 

център на училището бе показан 
и урок по испански език в 3.В 
клас на тема „Моето семейство“ 
с учител Моника Мечкова.

Директорът Пепа Запрянова 
връчи почетния плакет с лика 
на патрона на училището Елин 
Пелин с неговите думи „Злото 
не е трайно, доброто е гос-
подар на човешкото сърце“ 
и отправи пожелание към г-н 
Санта Мария за продължава-
не на сътрудничеството и над-
граждане на постигнатото.

„Черноморски фар“

С изложба "Най-старите 
книги в библиотеката" в уни-
верситет „Проф. д-р Асен 
Златаров”, Факултет по об-
ществени науки, отбелязва 
Деня на народните будители 
– 1 ноември.

Изложбата е организи-
рана от  Библиотечно-
информационен комплекс 
към университет „Проф. д-р 
Асен Златаров”. Тя обогатява 
инициативата на тюторите от 
факултета да мотивират сту-
дентите и в академично есе да 
представят най-старата книга 
в своя дом.

В библиотеката към ФОН са 
изложени знaкoви бългapcки 
книги и дoкyмeнти, cвъpзaни 
c културното ни наследство. 
Сpeд тях са нaй-старите книги 
в библиотеката -  „Всеобща ис-
тория на педагогията” от 1883 
г., която е първият преведен 
на български език учебник по 
история на образованието, и 
първата годишнина на списа-

ние „Училищенъ дневникъ“ от 
1884 г., поставило началото на 
педагогическия печат в осво-
бодена България. Изложбата 
показва редки и ценни книжни 
издания от първата половина 
на ХХ век, съхранени в библи-
отеката и непоказвани досе-
га. Cпeциaлнo внимaниe e oт-
дeлeнo нa първите библиoгpa-
фи, пиcaтeли и пoeти. С въз-

рожденска любов и будител-
ски дух те дават своя принос 
за paзвитиeтo нa бългapcкaтa 
книжoвнocт и култура.

Изложбата се радва на ин-
тереса на студенти, препо-
даватели, учители, ученици 
и деца от базови институции. 
„Докосването“ до старите кни-
ги се оказа емоционално пре-
живяване за тях.

Испански гости посетиха 
ОУ „Елин Пелин“ - Бургас

Учениците от АЕГ „Гео Милев“ 
призоваха: „Да се събудим за 

словото на будителите“ 

Шествие в Царево

Книги от 1883 г. в изложба  
на Факултета по обществени 

науки в университет  
„Проф. д-р Асен Златаров“



   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

1-3 НОЕМВРИ 2022, бр. 588

200 борци на тепиха на  
Десетия юбилеен турнир за Димитровден 

На 29 октомври в спорт-
на зала "Аетос" беше даден 
старт на 10 юбилейно издание 
на традиционния Национален 
турнир по свободна борба, 
посветен на Димитровден. 

Началото е сложено през 
2011 година. По идея на Об-
щина Айтос и спортен клуб 
по борба "Айтос", преди праз-
ника на Айтос, се организи-
ра и провежда Първото из-
дание на Детския турнир по 
свободна борба за наградите 
на Община Айтос. Заради ко-
вид, турнирът не се провежда 
в две последователни години 
- през 2020 и 2021 г.

За първи път през 2022 г. 
турнирът се провежда в напъл-
но обновената спортна зала 
"Аетос", в която е обособена 
и зала на тренировки за със-
тезателите на айтоския клуб 
по борба.

Състезанието се провежда 
под патронажа на кмета на 
община Айтос Васил Едрев. 
В годините все повече клубо-
ве и състезатели от областта 
и страната се включват в над-
преварата на тепиха в Айтос. 
Тази година общият брой на 
участниците в различните ка-
тегории и възрасти беше бли-
зо 200. Авторитетът на със-
тезанието расте заради до-
брата организация, чудесни-
те условия, наградите и съ-
дийството.

Като главен организатор на 
турнира, президентът на СКБ 
"Айтос" Ружди Ахмед благода-
ри на Българска федерация по 
борба, на кмета на община Ай-
тос Васил Едрев и на спонсо-
рите за неоценима подкрепа 
и за вниманието към младите 
таланти в свободната борба. 
Кметът даде началото на със-

тезанието с благодарност към 
клуба и родителите за продъл-
жаване на традицията. Учас-
тниците и треньорите поздра-
ви и народният представител 
Севим Али.

За да се борят за награди-
те на Община Айтос, пред два-
та тепиха в спортната зала 
се подредиха състезателите 
на клубовете от Айтос, Дуло-
во, Паисиево, Руен, Средец, 
„Черноморец“ Бургас, Лозни-
ца, Разград, с. Острово, Шу-
мен, ЦСКА, Сливен, Търгови-
ще, Партизани, Созопол, Ста-
ра Загора, Ямбол, Карнобат и 
Велико Търново.

Официални гости на десетия 
юбилеен турнир бяха известни 
български национални състе-
затели по борба и народните 
представители Севим Али и 
Ешереф Ешереф, представи-
тели на Българската федера-
ция по борба Али Пъръшмол-
ла и Михаела Станева, големи-
те български спортисти, бор-
ци от близкото минало: ЗМС 
Иван Янков, ЗМС Дончо Же-
ков, ЗМС и ЗТ Янчо Павлов, 
ЗМС Стефан Иванов, ЗМС Пе-
тър Иванов, МС Стойчо Пе-
тков, МС Стефан Георгиев, 
МС Илиян Стефанов, МС Сто-
ян Козаров, МС Христо Соти-
ров, МС Бойчо Бойчев, Баязид 
Кемал, организатор на всички 
видове борба в община Руен, 
много гости, родители и фено-
ве на борбата.

От името на президента на 
Българската федерация по 
борба Христо Маринов беше 
връчен и награден плакет на 
кмета на община Айтос Ва-
сил Едрев за изключителния 
му принос за развитието на 
спорта в община Айтос.

Президентът на СКБ „Айтос” 

Ружди Ахмед беше награден 
с плакет от Община Айтос, от 
клуба и от родителите на деца-
та от отбора. Наградата връчи 
Петър Борисов, баща на Ва-
лентин Борисов, който стана 
шампион на турнира. Съпру-
гата на Петър Борисов - Кре-
мена Борисова, беше пригот-
вила вкусни питки за здраве, 
които подари на всички отбо-
ри, участвали в турнира. Пла-
кети бяха връчени от БФБ на 
спонсорите на СКБ „Айтос” 
на Хюсеин Кулов - президент 
на фирма „Вайспрофил”; Ра-
достин Ташев - фирма „Дъ-
нак 83” ЕООД, Айтос; Нико-
лай Ташев - фирма „Дънак 83” 
ЕООД, Айтос.

Специална награда от Ба-
язид Кемал и Община Руен - 
картина, получи ЗМС Дончо 

Жеков, във връзка с неговата 
70-а годишнина. Специалните 
благодарности бяха за Исмет 
Туркан, бивш състезател по 
борба, който живее в Австра-
лия. Туркан е спонсор на клу-
ба от Айтос и всички състеза-
тели носеха неговите спорт-
ни екипи.

Очаквано, децата на СК 
борба „Айтос“, гр. Айтос, огла-
виха отборното класиране по 
свободна борба. Втори оста-
наха връстниците им от "Руен", 
на трето място се нареди бур-
гаският "Черноморец".

Заради големия брой на 
участниците, тази година сре-
щите се провеждаха на два 
тепиха. 

Кои са победители в от-
делните категории - в след-
ващия брой на НП.

РекоРД!

На 1 ноември Айтос отбелязва 
Деня на народните будители  

с поклон и концерт



Световният ден за борба с ин-
султа бе отбелязан на 29 октомври 
под егидата на Световната орга-
низация за инсулт (WSO), съобщи-
ха от Асоциацията за инсулт и афа-
зия в България. На територията на 
нашата община кампанията преми-
нава под патронажа на кмета Ва-
сил Едрев.

Тази година кампанията се под-
крепя от Министерството на здра-
веопазването, Националното сдру-
жение на общопрактикуващите ле-
кари в България, Националното 
сдружение на общините в Бълга-
рия и много представители на бъл-
гарския бизнес. 

Във фокуса на общественото 
внимание нашата община и Асо-
циацията за инсулт и афазия, чрез 
кампанията поставят симптоми-
те на инсулта. Освен те да бъдат 
разпознати, е необходимо пре-
дприемането на бързи и решител-
ни действия, за да бъде спасен или 
предпазен от инвалидизация още 
един от нас.

Акцент в кампанията на нацио-
нално равнище е осветяването на 
обществени сгради в лилав цвят – 
цветът на борбата с инсулта. В ини-
циативата се включиха много об-
щини. На 29.10.2022 г. бяха освете-
ни общински сгради, паметници на 
културата и исторически обекти в 
градовете София, Пловдив, Варна, 
Бургас, Русе, Плевен, Силистра, 
Добрич и Враца. Община Велико 
Търново освети в лилаво крепост-
та Царевец, община Ловеч освети 
в трибагреника средновековната 
крепост Хисар.

Иновация на кампанията е съз-
даването на интерактивна карта 
на всички местоположения в стра-
ната, на които могат да бъдат на-
мерени листовки, плакати, транс-
паранти, билбордове или други ин-

формационни материали. На тери-
торията на нашата община можете 
да откриете материали на кампа-
нията във фоайето на „Медицински 
център І“ ЕООД - град Айтос.

Със съдействието на кмета, във 
фоайето на „Медицински център І“ 
ЕООД - град Айтос, на адрес ул. 
"Гарова" №3 целогодишно ще мо-
жете да откриете специален щен-
дер с листовки на Асоциацията за 
инсулт и афазия.

Кампанията се провежда в усло-
вията на активна работа по съста-
вянето на Национален план за бор-
ба с инсулта. В края на миналата го-
дина България се присъедини към 
Европейския план, като припозна 
една от основните му цели (зало-
жена и в устава на Асоциацията за 
инсулт и афазия), а именно намаля-
ването на броя на инсултите с 10 на 
сто до 2030 година. Това може да се 
постигне с правилна превенция, от-
белязват от асоциацията. Като пър-
ва и основна стъпка те препоръч-

ват научаването на симптомите на 
инсулта и правилната реакция, при 
тяхното установяване. 

През месец октомври тази годи-
на Асоциацията за инсулт и афазия 
стартира Национална кампания за 
разпространяване на адекватна ин-
формация сред населението, свър-
зана с превенцията на инсулта. На-
шата община се присъедини към по-
вече от 70 общини в България, които 
подкрепят борбата с инсулта.

Кметът Васил Едрев заяви, че 
това не е еднократен акт на соли-
дарност, а осъзната дългосрочна 
подкрепа. Общината и Асоциация-
та за инсулт и афазия, планират ре-
дица съвместни дейности, които ще 
бъдат насочени към пострадалите 
от инсулт и техните семейства.

От Асоциацията за инсулт и афа-
зия се обръщат с апел към всички 
българи да отделят няколко минути, 
да се запознаят със симптомите на 
инсулта и поведението при тяхното 
установяване. Те приканват бълга-

рите да изтеглят 
и да се запоз-
наят с приложе-
нието STROKE 
RISKOMETER, 
с чиято помощ 
могат сами да 
определят своя 
риск, да се пре-

дотврати инсулт и да се спаси чо-
вешки живот.

h t t p s : / / p l a y . g o o g l e . c o m /
s t o r e / a p p s / d e t a i l s ? i d = c o m .
strokeriskometer&hl=en&gl=US 

h t tps : / /apps .app le .com/ lb /
app/stroke-r iskometer-aimdev/
id1514083245

Проучвания и статистика:
• Съгласно данните на Минис-

терството на здравеопазването, в 
България се регистрират годишно 
≈ 35 000 случая с мозъчен инсулт. 
От тях повече от 7000, завършват 
с летален изход. Преживелите мо-
зъчния инсулт с различна степен 
на инвалидност годишно са пове-
че от 28 000. При 10% от оцелели-
те инвалидността е тежко прояве-
на и изисква допълнителни грижи 
и помощ от семейството, близките 
и обществото. 

• От преживелите мозъчни инсул-
ти 25-50% са с говорно-речеви нару-

шения (афазия), като при половина-
та от тях тези инвалидизиращи на-
рушения остават трайни. 

• Инсултите са втората по често-
та причина за развитие на демен-
ция, най-честата причина за епи-
лепсия в напреднала възраст и 
много честа причина за депресия. 

• Детските инсулти във възрастта 
от 30 дни до 18 г. са с честота от 2 
до 13 случая на 100 000 деца

• Прогноза за България за пери-
ода 2015 - 2035: 

• Брой инсулти: +14% 
• Брой хора, живеещи с последи-

ците от инсулт: +3%
• Брой смъртни случаи: +25%
• Бъдещите разходи за лечение 

на инсулт в Европа могат да се уве-
личат до 86 милиарда евро през 
2040 г., ако страните не успеят да 
инвестират в превенция, лечение и 
рехабилитация на инсулт. Проучва-
нето е поръчано от Алианса за бор-
ба с инсулта в Европа (SAFE) и е из-
вършено от екип по здравна иконо-
мика в Оксфордския университет, 
Англия, преди COVID-19.

Следете за новини и повече ин-
формация за събитията на фейсбук 
страница @stroke.bg  или на сайта 
на Асоциацията за инсулт и афазия 
www.stroke.bg.

Таня ПЕТКОВА, класен 
ръководител IIIб клас

Да разбираш и приемаш 
различията означава да 
познаваш и себе си и дру-
гите. В СУ "Никола Вапца-
ров“ го направиха по един 
"вкусен", нетрадиционен 
начин. Малките „Открива-
тели“ от IIIб клас с класен 
ръководител Таня Петкова 
и учител в ЦДО Стойка То-
дорова, родителите и ръ-
ководството на училище-

то участваха в пъстър "Ку-
линарен фестивал на етно-
сите в България".

Фестивалът се прове-
де на 28 октомври под на-
слов: „Не на агресията и 
различията! Нека бъдем 
толерантни!“ Ученици-
те и техните родителите 

бяха организирани в еки-
пи, определени с жребий 
- българска, турска, ром-
ска, еврейска и армен-
ска кухня. 

Екипите трябваше да от-
крият и представят любо-
питни факти за всяка кухня 
и да приготвят ястия, които 
са най-характерни за оп-
ределен етнос! Участници-
те приготвиха и споделиха 
дълъг списък с вкусни яс-
тия: боб в гърне, содена пи-

тка, погача и пурички със 
сирене, лаваш, еврейски 
сладки и соленки, кюфтен-
ца от нахут, арменски чаен 
кекс, родопски пататник, 
реване, ромски сладкиш, 
сладък салам, лахмаджун, 
имамбаялдъ, патладжан по 
еврейски, арменски слад-

ки, пиле с ориз, ромски 
кюфтенца, турска баклава, 
баница с локум, тиквеник, 
пастет с пилешки дробчета 
и варени яйца, торта гараш 
по рецепта от 1885 г. и още 
много изкушения. 

Ястията бяха оценява-
ни от жури с председател 

Ирина Вътева - директор 
на СУ „Никола Й. Вапца-
ров“, и заместник-дирек-
тора Светлана Енева. Те 
единодушно и високо оце-
ниха вкусовете и изобили-
ето от гозби и виртуозно-
то изпълнение с отлични 
оценки. В края на вечерта 
всички заедно се събрах-
ме около трапезата и опи-
тахме от кулинарните ше-
дьоври, които бяха и неус-
тоимо вкусни! 

Това, което обедини 
всички нас беше фактът, че 
в училище учат деца, раз-
лични по вяра, различни 
по физически белези, раз-
лични по етнос, но ни обе-
диняват ценностите: лю-
бов към семейството, обич 
към приятелите и уважение 
към околните. Всеки един 
от нас е частица от пъзела, 
който прави училището ни 
уникално! Всички ние сме 
едно семейство, а трапе-

зата е мястото, което съби-
ра хората! Трапезата обе-
динява, кара ни да забра-
вим различията и неусет-
но, унесени в приготовле-
ния и старание, хората се 
успокояват, развеселяват 
и сплотяват! 

Тази сплотена и емоцио-
нална вечер докосна дъл-
боко всеки един от нас! Да 
сме заедно, да споделяме 
храната, хляба си! Оттук 
започва ЧОВЕЧНОСТТА!

Айтоската 2021-ва на страниците 
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и поколения сложиха начало-
то на традиция, която Айтос 
ще продължи в годините на-
пред, всеки път около Дими-
тровден, Това каза кметът Ва-
сил Едрев на откриването на 
Айтоските литературни праз-
ници 2022 във Военния клуб. 
Айтоската поетеса Татяна Йо-
това домакинстваше трите съ-
бития в рамките на Празници-
те, при изключителен интерес 
и пълни зали на 28 и 29 октом-
ври. Гости на Първите праз-
ници бяха творците Ели Ви-
дева – Хасково, Роза Бояно-
ва – Бургас, Веселин Весели-
нов – София, Мартин Спасов 
– Шумен. 

Първата покана към цени-
телите на поезията в Айтос 
беше за представяне на кни-
гите „Кънтя като мълчание“ от 
Веселин Веселинов и „Пре-
живелици. 30 стихотворения“ 
от Татяна Йотова във Воен-
ния клуб. Водещото участие в 
представянето беше на Роза 
Боянова, редактор и на две-
те книги.

Второто събитие се случи 
за първи път в Айтос - Поети-
чен дуел в посетителски цен-
тър "Генгер". Замесени в ду-
ела бяха всички, като се за-
почне от водещия Роза Боя-
нова, през дуелистите Мартин 
Спасов и Веселин Веселинов 
и секундантите - Ели Видева и 
Татяна Йотова, до публиката, 
която предложи теми за твор-
чество и активно оценяваше 
изявите на дуелиращите се. 
Публиката избра - дуела спе-
чели най-младият сред автори-
те - Веселин Веселинов.

Поетичната щафета продъл-
жи в Заседателната зала на 
Община Айтос с литературно 
четене, в което участваха Ели 
Видева, Роза Боянова, Весе-
лин Веселинов, Мартин Спа-
сов и Татяна Йотова.

КОИ СА ТВОРЦИТЕ, КОИ-
ТО СЛОЖИХА НАЧАЛОТО НА 
НОВАТА ЛИТЕРАТУРНА ТРА-
ДИЦИЯ В АЙТОС?

Веселин Веселинов от Со-
фия. Завършва Профилирана 
хуманитарна гимназия „Дамян 
Дамянов” в Сливен, където е 
обявен за литератор на ви-
пуск 2003/2008. Бакалавър по 
психология, а по-късно и ма-
гистър по клинична и консул-
тативна психология. Обучава 
се в докторантската програма 
по клинична психология на СУ 
„Св. Климент Охридски“, като 
негови научни статии са по-
мествани в годишници на уни-
верситета. Преподавател по 
философски цикъл и англий-
ски език в София. Печели I-во 
място в есеистичното предиз-
викателство на LoveTheater.bg 
на тема „Ролята на зрителя в 
театъра днес“ през 2017 г., как-
то и голямата награда за соци-
ална поезия в десетия наци-
онален конкурс на името на 
Никола Вапцаров за творбата 
„Лепрозориум“. През 2020 г. е 
удостоен със специално отли-
чие в конкурса „Млад разказ-
вач“, организиран от Бургаска 
писателска общност и община 
Бургас в памет на Атанас Ра-

дойнов. Печели много лите-
ратурни награди и публикува 
в списанията за литература и 
изкуство „Кула“ и „Нова соци-
ална поезия”, младежките ли-
тературни вестници „Музи в 
залива“ и Teen`s paper, вест-
ник „Литературен глас“, лите-
ратурен клуб „Отвъд корици-
те“, електронно списание „Ли-
тературен свят”, литератур-
но пространство Tetradkata.
com, алманах за литература 
и изкуство „Огнище 2020“ и в 
сборниците „Изкуство по вре-

ме на пандемия” и „Лято след 
пандемия“. През 2022 г. изда-
ва дебютната си стихосбирка 
"Кънтя като мълчание"

Мартин Спасов от Шу-
мен. Завършва българска фи-
лология в шуменския универ-
ситет "Епископ Константин 
Преславски". Първата му сти-
хосбирка носи заглавието "Аз 
мога да цитирам тишина". С 
нея успява да спечели Наци-
оналната награда за поезия 
"Южна пролет", Хасково - 2014 
г. През лятото на 2015 г. става 

носител на престижното отли-
чие Националната литератур-
на награда за поезия "Влади-
мир Башев". През 2016 г. е на-
граден с Национална награда 
за поезия "Дамян Дамянов" - 
Сливен, а през 2017 г. - Награ-
дата за изкуство и култура в 
родния си град. На 16 октом-
ври 2019 година поетът пред-
стави най-новата си поетична 
книга, озаглавена „Приятелят, 
когото нямам“.

Роза Боянова от Бургас. 
Завършва българска филоло-
гия в шуменския универси-
тет "Еп. Константин Преслав-
ски". Тя е сред учредителите 
на Бургаска писателска общ-

ност и първият председател 
на БПО (2015 - 2018). Автор е 
на поетичните книги: "Жадна 
вода", отличена с национал-
на награда за дебют „Влади-
мир Башев“, "Биография на 
чувствата", "Метафори", "Мас-
тилена аура", "Стихоприноше-
ния", "Далечен диптих" - отли-
чена с националната награ-
да за лирика "Иван Пейчев", 
"Времена. Три български по-
етеси и един македонски ху-
дожник", "Меда на поезията", 
"Чернови на Млечен път", "Сти-

хове от розариума", "Обратна 
гравитация". Нейни стихове са 
превеждани на руски, гръцки, 
украински, румънски, маке-
донски, френски, английски и 
други езици.

Ели Видева от Хасково. 
Завършила математика в Пло-
вдивски университет „Паисий 
Хилендарски”. Работи като учи-
тел по математика и информа-
ционни технологии в Хасково. 
Председател на Клуба на дей-
ците на културата, който е съ-
организатор на литературни 
дни „Южна Пролет”. Автор е 
на стихосбирките „Огън под дъ-
жда” (1992), „Дом” (1997), „Вер-
сия Живот” (2000), „Небесен 

конник” (2003), „Думи за на-
татък” (2005), „По оста” (2008), 
“Оживявам” (2011), “Под кри-
вата круша” (2014), “Проекции 
върху сферичната природа” 
(Избрано, 2015), “Палимпсест” 
(2018). Член е на Съюза на бъл-
гарските писатели и на Съюза 
на математиците в България.

Още за Литературните 
празници Айтос 2022, в 
следващия брой на НП

Айтос сложи начало на нова традиция - 
литературни празници за Димитровден

На 26 октомври 2022 г. 
СЛРД "Сокол" - Айтос орга-
низира традиционен праз-
ник по повод Димитровден 
на стрелбищен комплекс 
"Парка". Традицията е от 25 
години.

Навръх Димитровден ръ-
ководството на СЛРД "Со-

кол" организира атрактивно 
състезание по стрелба меж-
ду членовете на сдружени-
ето и тържествен курбан за 
здраве и слука.

Състезанието по стрелба 
беше в дисциплините "Спор-
тинг" и "Бягащ глиган". В над-
преварата участваха 28 ло-

вци, представители на 11 
отбора.

Отборното класиране под-
реди Ловна дружинка Съди-
ево на първо място, второ-
то място зае Ловна дружин-
ка Чукарка, на трето място е 
Ловна дружинка Зетьово.

А ето и стрелците с най-то-

чен мерник: Първото място 
в индивидуалното класира-
не зае Желчо Желев - Лов-
на дружинка Пещерско, вто-
ри се класира Тодор Тодо-
ров - Ловна дружинка Съди-
ево, трети е Ниязи Хакъ - ЛД 
Люляково.

НП
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Този сертификат се издава на
Славка Атанасова Калчева

В уверение на това, че г-жа Калчева е председател 
на учителите пенсионери, членове на клуб „Вяра“ - гр. 
Айтос, в продължение на 16 години. Тя е изключително 
ерудирана личност, амбициозна и отговорна. Работи 
усърдно за сплотяване на членовете от клуба и за тех-
ния динамичен живот. 

Г-жа Калчева е пример за младите, буден учител ве-
теран, личност със силен дух и добро сърце. Истински 
водач и вдъхновител. 

Имайки предвид тези нейни качества, членовете от 
клуб „Вяра“ - Айтос единодушно оценяват и удостоя-
ват г-жа Славка Атанасова Калчева със званието „Бу-
дител на 2022 г.“

01.11.2022 г.   От клуб „Вяра“ - Айтос

Удостоиха  
Славка Атанасова 
калчева - учител,

със сертификат 
„Будител на годината“

Със стрелби и курбан посрещна Димитровден 
ловно-рибарско дружество „Сокол“ - Айтос 

Стрелците на ЛД „Съдиево“ с най-точен мерник



- Айтозлии малко Ви позна-
ват - разкажете за себе си.

В.В. За мен най-важното е, че 
съм психолог и учител, и чак след 
това - поет. Много се гордея с 
образованието си и това, че ра-
ботя в сфера, в която имам въз-
можността да помагам на много 
по-млади от мен и по някакъв на-
чин вървим успоредно. Аз, чрез 
своята работа до тях в училище, 
вървях към докторантурата, коя-
то направих, а те завършиха ус-
пешно гимназиален етап. Автор 
съм на дебютната стихосбирка 
“Кънтя като мълчание” и на ня-
колко научни статии, посвете-
ни на сериозни психологически 
проблеми.

М.С. Казвам се Мартин Спа-
сов – на 36 години, роден и пре-
биваващ в голяма част от живо-
та си в гр. Шумен. Не обичам да 
говоря за себе си, тъй като всич-
ко е интерпретация на времето, 
в което живеем. Завършил съм 
българска филология в ШУ „Еп. 
Константин Преславски“ и не ра-
ботя като учител. Разминахме се 
с тази професия. Може би, кога-
то трябваше, не се чувствах си-
гурен - и така си остана. Колкото 
до поезията - подслон ми е. Обяс-
нявам си живота с нея. Обичам 
да се смея с добри хора.

- Толкова млади и толко-
ва успешни - към какво се 
стремите, каква е следваща-
та ви цел?

В.В. Мисля да направя книга 
за психозата или т.н. шизофре-
ния в детско-юношеска възраст 
и една друга, в която по няка-
къв начин ще се получи еклекти-
ка между двете ми други големи 
страсти - психологията, психоа-
нализата и литературата (даже 
станаха три), в която разглеждам 
визията за лудостта в български 
художествени текстове от Вазов 
до романа на Георги Господинов 
“Времеубежище”.

М.С. - Хубаво е, че животът ме 
срещна с чудесни хора, които ме 
насърчиха да събера и да издам 
в книга стихотворенията си. Въл-
нувах се много по време на целия 

процес – селекция на стихотворе-
ния, ръкопис, редакция, създа-
ване на корица и всичко, свър-
зано с издаване на завършена-
та книга. Книгата ти дава усеща-
не, каквото пръснатите тексто-
ве не могат – цялост, плътност 
и автономност. Ще продължа да 
го правя...

- Кои са класиците, които ха-
ресвате?

В.В. Първата вечер в Айтос 
много си говорихме - и това е ху-
бавото на тези срещи. Първо, че 
можем да се опознаем на живо, 
защото ние се знаем предим-
но от социалните мрежи.. На по-
добни събития, като това на Об-
щина Айтос, имаме възможност 
да говорим малко по-дълбин-
но за литература, за интересите 
си, извън нея дори. Та ние сно-
щи си говорихме и установихме, 
че освен че сме много различ-
ни като почерк, имаме и сравни-
телно различни вкусове - а това 
е много хубаво, защото е обмя-
на на някакъв опит. Аз най-много 
обичам да чета Николай Лилиев 
и въобще символистичната пое-
зия, и също така харесвам Хрис-
то Ясенов, Теодор Траянов, Ема-
нуил Попиванов, Яворов. Мисля, 
че в българската литература от 
1944 до 1989 г. също е имало го-
леми образци.

М.С. Аз много обичам Вапца-
ров, Дебелянов и съм щастлив, че 
в момента споделяме един свят 
с толкова съвременни гениални 

поети, които имам насладата да 
чета и попивам от тях живот.

- Веселин, можеш ли да съ-
отнесеш твоята поезия към 
един нов модернизъм на ХХІ 
век. Ти как се определяш?

В.В. В първата си книга аз по-
скоро правя един реверанс към 
класическата поезия, към Яво-
ров, Лилиев, Павел Матев и Да-
мян Дамянов. Има и една почит 
към тези творци, които повече са 
ми повлияли - това са Георги Гос-
подинов, Калин Терзийски, Роза 
Боянова. 

- Как открихте, че писането 
е Вашият път?

В.В. Аз съм правил доста зло-
щастни опити да пиша в осми 
клас, но естествено, те са били 
ученически. Дълги години бях 
отдаден на образованието си и 
не се занимавах с поезия. Но 
ако трябва да бъде честен, пър-
вото стихотворение от тази кни-
га - то е „Лепрозориум“, и меж-

ду другото има много Вапцаров 
вътре. То дори спечели конкур-
са “Никола Вапцаров”. До тога-
ва не бях писал - след тези учи-
лищни опити (много смешни към 
днешна дата ми се струват). Пре-
живях една много голяма раздя-
ла и си казах, че всъщност аз се 
връщам към писането и че няма 
да е както досега - ученическо и 
глуповато, и че ще спечеля всич-
ки конкурси, които поискам, че 
ще направя книга - някак си на-
пук. Защото след една раздяла 

човек се чувства несъстоятелен. 
Искаш да докажеш, че можеш, 
че ставаш...

М.С. При мен беше просто им-
пулс. Беше преди десетина годи-
ни. През 2013 г. издадох първа-
та книга. Трябваше да си обяс-
нявам нещата под някаква друга 
форма. Мисля, че хората, които 
пишат, трябва да са много съзер-
цателни. Обичам да наблюдавам 
отстрани, да виждам какво се 
случва, какво “обарва” хората, 
какво ги “боде”, какво ги тласка 
към забраненото. И да си обясня-
вам нещата чрез това изкуство. 
Три стихосбирки имам издадени. 
Представям стиховете си пред 
публика в Шумен, познавам се 
добре с другите пишещи.

- Как пишете - отделяте ли 
много нощни часове да тър-
сите думите?

В.В. Не зная дали ще се съгла-
сиш с мен, но аз мисля, че хора-
та първо трябва да четат и то-
гава да пишат. За съжаление, в 
последните години наблюдава-
ме, че и в прозата, и в поезията 
много хора повече пишат откол-
кото четат. Специално при мен 
процесът идва след като открия 
нов автор и си взимам нещо от-
там - не да го крада, това е моя-
та интерпретация. Чета предим-
но българска литература и кога-
то открия нов за мен автор - той 
може и да е класик - аз напри-
мер доскоро не бях чел Георги 
Стаматов (може да звучи стран-
но, но наскоро го открих) и там 
намерих нещо за себе си. Да, 
обичам претрупания стих, вмес-
то изчистения...

М.С. При мен думите идват 
като хрумване, на момента. Няма 
на нощното шкафче тефтери и пи-
салки, за да се събудя през но-
щта, облян в пот, и да пиша. Ако 
забравя нещо, значи е трябвало 
да бъде забравено. Аз се придър-
жам към класическия стих..

- За първи път представяте 
поезията си в Айтос - какви са 
впечатленията Ви?

В.В. Идвал съм в Айтос, имам 
близки хора, те отдавна не жи-
веят тук. За първи път идвам с 

поезия.
М.С. Впечатленията са пове-

че от добри. Благодарим за гос-
топриемството.

- И преди да тръгнете - едно 
кратко пожелание към ай-
тозлии?

М.С Ако искате да промените 
света - обичайте думите.

В.В. Пожелавам да имам по-
вече такива събития. Дори ми-
сля, че в по-малките общини има 
хора, които са жадни за подо-
бен род изяви. Вярвам, че поч-

ти всеки български град си има 
един по-изтъкнат автор, ерудит, 
един обичан будител, както Ай-
тос има една Татяна Йотова. Все 
пак нека си припомним, че в на-
шата история има хора, които 
са наричани будители. Защо да 
ги нямаме и днес?! Естествено, 
те не са интересни на масовата 
публика, но мисля, че тази ини-
циатива в Айтос е много хубава 
и надявам се, да се превърне в 
традиция.

НП

Първият Поетичен дуел 
в рамките на Първите ли-
тературни празници Ай-
тос 2022 се проведе на 29 
октомври, в Посетител-
ски център "Генгер" в Ет-
нографски комплекс "Ге-
нгер". Началото му обя-
ви тържествено водещи-
ят, бургаската поетеса 

Роза Боянова - личност 
с много опит в поетиче-
ските схватки. Боянова 
представи на айтоската 
публика двамата млади 
дуелисти - Веселин Весе-
линов от София и Мартин 
Спасов от Шумен. Техни 
секунданти бяха утвърде-
ните поетеси Татяна Йо-

това - Айтос и Ели Виде-
ва - Хасково. 

Състезанието се със-
тоя от три кръга. В пър-
вия кръг участниците 
разказаха за себе си - 
тяхната визитна картич-
ка беше любимо стихо-
творение. Секунданти-
те пък мотивирано из-

тъкнаха предимствата 
на всеки от тях. Във вто-
рия рунд всеки от дуели-
стите имаше 6 минути, 
за да "изстреля" стихо-
творение на определе-
на тема. Като всяко про-
четено стихотворение е 
продължение - отговор 
на стихотворението на 
опонента, което го пред-
хожда. Поетите мисли-
ха за времето и себе си, 

за чувствата, себепозна-
ването. В 3-ия кръг „По-
етичен импровиз” бяха 
предложени теми от пуб-
ликата, които противни-
ците трябваше да раз-
вият в пълноценно пое-
тическо произведение в 
рамките на 15 минути. От 
предложенията на пуб-
ликата бяха избрани две 
- "Под чардаците на ста-
рите къщи" и "Пеперуде-

ни души". Повече от гла-
совете на публиката съ-
бра Веселен Веселинов, 
но айтозлии бяха еднак-
во впечатлени от твор-
чеството на двамата мла-
ди поети, които за първи 
път представят творчест-
вото си в Айтос.

Още за атрактивния 
дуел - в следващия 
брой на НП
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Първи дуел в Айтос - млади поети се „стреляха“ с думи

Дуелистите Веселин Веселинов и Мартин Спасов пред НПСЛЕД 

„СХВАТКИТЕ“:

Бебе в зоопарка - 
пак на лична дата



Георги РУСИНОВ

Нов неуспех за „Черно-
морец“, с който бургаз-
лии се отдалечават още 
повече от първото място 
в Трета лига – Югоизток. 
„Акулите“ гостуваха на 
„Саяна“ в мач от XV кръг 
на първенството в третия 
футболен ешелон и за-
вършиха 2:2 на стадиона 
в Хасково.

Двата отбора спретна-
ха зрелищен двубой. Бур-
газлии поведоха с гол на 
Григор Долапчиев в 20-
ата минута. 9 минути след 
попадението на „Черно-
морец“ домакините из-
равниха. 

„Саяна“ стигнаха до пъ-
лен обрат в 59-ата мину-
та след попадение на Ва-
сил Колев. Този път „Чер-
номорец“ се наложи да 
наваксва бързо. В 66-ата 
минута страхотен Григор 
Долапчиев вкара втория 
си гол. Той обаче не бе 
достатъчен за „акулите“, 
за да направят обрат от 
своя страна.

В края на мача „Черно-

морец“ остана с човек 
по-малко, когато Павлин 
Чиликов фаулира против-
ников футболист, който 
излизаше срещу вратаря 
на бургазлии и получи 
директен червен кар-
тон.

Разместванията на вър-
ха в Трета лига продъл-
жават, след като друг от 
кандидатите за класира-

не „Гигант“ (Съединение) 
победи „Несебър“, който 
оглавяваше класирането 
преди кръга с 0:2 като 
гост край морето. Така 
„Гигант“ е първи с 36 точ-
ки, следван от „Несебър“ 
с 34 и „Черноморец“ и 
„Асеновец“ съответно на 
трето и четвърто място с 
по 30 точки. 

Третият отбор от облас-

тта, който се подвизава в 
третия футболен ешелон 
„Карнобат“ е в слаба 
форма и се намира на 
предпоследното 19-о мяс-
то с 9 точки.

В следващия кръг „Чер-
номорец“ гостува на „Ям-
бол 1915“, „Несебър“ на 
„Димитровград“, а „Кар-
нобат“ на „Спартак“ 
(Пловдив). 

СКАНДАЛ

„Черноморец“ се отдалечава от 
първото място след равен със „Саяна“
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„Беласица“ не успя да победи „Со-
зопол“ като гост на „Арена Созопол“, 
като срещата завърши при 0:0. Дву-
боят край морето ще се запомни с 
това, че главният рефер Стилян Ко-
лев показа три червени картона.

С получения резултат „комитите“ 

не успяха да стигнат до три точки, с 
които щяха да излязат на трето мяс-
то във временното класиране, къ-
дето остана „Етър“. 

Отборът на „Созопол“ пък продъл-
жава да е  в опасната зона с актив 
от 13 точки.

Три червени картона 
показа рефер в Созопол

Чф

ФУтБОЛ

„Черноморски фар“

„Монтана“ продължава ус-
пешния си ход в първенството 
на efbet Супер Волей при мъ-
жете. Тимът, воден от Даниел 
Пеев, надигра като гост „Неф-
тохимик 2010“ (Бургас) с 3:0 
(25:23, 27:25, 25:23) в първи мач 
от трети кръг на елита, който 
се игра в бургаската зала 
„Младост“.

Така монтанчани записаха 
трета поредна победа в шам-
пионата, като временно изля-
зоха начело на класирането 
със 7 точки, пише bgvolleyball.
com. Те отбелязват втори ус-
пех над бургаски тим, след ка-
то миналия кръг повалиха ка-
то домакини и „Дея спорт“ с 

3:2 гейма. От своя страна 
„Нефтохимик“ записва второ 
поражение, след като миналия 
кръг отстъпи на „Берое 2016“ с 
2:3 гейма. Това отрежда пето 
място на бургазлии във вре-
менното класиране, но преди 
изиграването на всички мачо-
ве от кръга.

Въпреки че завърши в три 
гейма, двубоят бе доста инте-
ресен и оспорван, като имаше 
борба и пълно противопоста-
вяне. Домакините бяха напъл-
но равностоен съперник на 
гостите. И трите части се ре-
шаваха в последните минути и 
завършиха само на две точки 
разлика.

И двата тима показаха игра 
на амплитуди, което доведе до 

смяна на водачеството в ре-
зултата. В първите две части 
„Нефтохимик“ поддържаше 
аванс от няколко точки до сре-
дата на гейма, но допусна да 
бъде стопен. Третият гейм за-
почна равностойно и продъл-
жи така докрай.

В най-важните минути със-
тавът на „Монтана“ показа по-
вече устойчивост и по-добра 
организация на игра. Предпри-
етите смени от страна на тре-
ньора Даниел Пеев отново да-
доха резултат, като влезлите 
отвън момчета дадоха своя 
принос за успешния развой, а 
„Монтана“ - като се поздрави 
с чист успех.

Реализатор за победата на 
„Монтана“ бе Любослав Симе-

онов с 13 точки (2 аса). Дими-
тър Калчев добави 10 точки за 
успеха.

Най-резултатен за „Нефто-
химик“ бе Матей Михайлович 
със 17 точки (1 блок).

Шампионът на България „Хе-
бър“ (Пазарджик) записа пър-
ви успех в efbet Супер Волей, 
след като надигра основния си 
конкурент за финала „Дея 
спорт“ (Бургас) с 3:0 (25:22, 
25:20, 25:20) в среща от трети 
кръг на първенството. 

Следващият двубой за "ти-
грите" е на 2 ноември (сряда), 
срещу „Нефтохимик 2010“ (Бур-
гас).

Виктор Йосифов и Теодор 

Салпаров не взеха участие в 
срещата поради минитравми, 
получени по време на реван-
ш а  с р е щ у  „ М л а д о с т “ 
(Загреб).

Шампионите записаха пър-
ви успех в елита въпреки теж-
ката програма и въпреки кон-
тузията на основен състезател 
- Николай Николов, запазвай-
ки стабилност във важните мо-
менти и не допусна противни-
ка да вземе гейм.

Сервисът бе ключов за во-
лейболистите на Камило Пла-
чи. 

"Тигрите" поведоха с 5:1, 
след което постепенно бяха 
догонени от съперника (7:7). 

Постепенно гостите отново 
увеличиха преднината си, до-
минирайки през по-голямата 
част от времето. Двата тима 
имаха някои равностойни мо-
менти, но воденият от Камило 
Плачи тим спечели убедител-
но частта.

Пазарджиклии дръпнаха и в 
началото на втория гейм. При 
3:2 центърът на шампионите 
Николай Николов получи трав-
ма и бе сменен от Иван Лату-
нов. Момчетата на Камило 
Плачи запазиха преднината си 
до 9:6, след което домакините 
набраха инерция и играта тръг-
на точка за точка. Положени-
ето се запази до 13:13, волей-
болистите на Венцислав Симе-
онов се мобилизираха и изля-
зоха напред в резултата 
(15:13). Гостите обаче ги след-
ваха по петите и в крайна смет-
ка надделяха.

„Дея“ и „Хебър“ започнаха 
равностойно третата част, ка-
то вървяха така до седмата 
точка. Впоследствие домаки-
ните набраха инерция и офор-
миха преднина (9:7), която се 
задържа до средата. "Тигрите" 
оставиха интригата жива, ре-
ализирайки серия от три точ-
ки (от 11:13 до 14:13). Пазар-
джиклии останаха на крачка 
пред противника и съумяха да 
се наложат, благодарение на 
сервиса си.

Най-резултатен бе Якопо 
Масари с 15 точки (1 ас), като 
бе отличен и за най-полезен 
състезател. С 13 точки приклю-
чи Тодор Алексиев (1 блокада). 
За съперника Тодор Вълчев и 
Стефан Чавдаров завършиха 
с по 12 точки (1 блокада) (3 аса, 
2 блокади). 

„Нефтохимик 2010“ и „Дея спорт“ с нови загубиВОЛЕЙБОЛ

Страхотен Григор Долапчиев 
вкара два гола

„Нефтохимик 2010“

„Дея спорт“
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Сред основните за-
дължения на общински-
те съветници, избрани от 
бургаските избиратели, 
е внасянето на доклад-
ни записки и отправяне-
то на питания до адми-
нистрацията. Репортер 
на „Черноморски фар“ 
направи проверка кой 
колко такива е внесъл в 
мандат 2019-2023 досе-
га. Причина за провер-
ката ни е увеличаване-
то на работната заплата 
на местните парламен-
тьори, което ще стане 
факт от 1 януари 2023-а, 
или около половин годи-
на преди края на манда-
та. „За“ докладната гла-
суваха 40 от тях, а двама 
се „въздържаха“. Имаше 
и такива, които не уп-
ражниха правото си на 
глас.

Отбелязваме, че изне-
сените по-долу данни са 
официални от страница-
та на Общински съвет – 
Бургас. В тях ще пока-
жем кой в колко коми-
сии участва и активност-
та им като законотворци 
на местно ниво и реша-
ващи проблемите на бур-
газлии. 

Трудно можем да отбе-
лежим и кой колко мину-
ти е използвал за говоре-
не през мандата си, но 
със сигурност можем да 
кажем, че дебатиращите 
са не повече от 10 чове-
ка в местния парламент. 
Сред останалите има и 
такива, които по-рядко 
се изказват, но го пра-
вят повече като експерти 
и такива, на които гласът 
не се е чул нито веднъж 
на микрофон в зала. 

Ето и свършеното от 
всеки един от 51 избра-
ни от избирателите през 
2019-а общински съвет-
ници:

Анелия Иванова, пър-

ви мандат общински съ-
ветник. Участва в четири 
комисии. Внесени 7 общи 
докладни.

Д-р Антонио Душепеев, 
трети мандат общински 
съветник. Участва в че-
тири комисии. Внесени 
4 собствени докладни и 
8 общи.

Бенчо Бенчев, трети 
мандат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Внесени 3 общи до-
кладни.

Бойчо Георгиев, чет-
върти мандат общин-
ски съветник. Участва в 
три комисии. Внесени 1 
собствена и 6 общи до-
кладни. 

Д-р Борис Ангелов, 

първи мандат общин-
ски съветник. Участва в 
три комисии. Внесени 7 
собствени докладни и 8 
общи.

Боян Дяков, първи ман-
дат общински съветник. 
Участва в четири коми-
сии. Внесени 27 общи 
докладни и 6 общи пи-
тания.

Васил Иванов, първи 
мандат общински съвет-
ник, влезе на мястото на 
Чанко Мирчев през сеп-
тември 2020-а. Участва 
в три комисии. Внесени 

4 собствени докладни, 2 
от тях оттеглени от него, 
7 общи и 20 собствени 
питания.

Веселин Пренеров, 
втори мандат общински 
съветник. Участва в че-
тири комисии. Внесени 
12 собствени докладни 
и 21 общи. 

Виолета Илиева, тре-
ти мандат общински съ-
ветник. Участва в четири 
комисии. Внесени 6 общи 
докладни. 

Владимир Павлов, вто-
ри мандат общински съ-

ветник в Бургас и един в 
Малко Търново. Член на 
една комисия. Внесени 8 
общи докладни, 5 общи 
питания. 

Георги Георгиев, пър-
ви мандат общински съ-
ветник, влезе на мястото 
на Йордан Георгиев през 
май 2022-ра. Участва в 
три комисии. Внесени 2 
общи докладни и 1 общо 
питане.

Георги Маринчев, пър-
ви мандат общински съ-
ветник. Участва в чети-
ри комисии. Внесени 7 

собствени докладни и 
17 общи.

Д-р Георги Митев, вто-
ри мандат общински съ-
ветник. Участва в три ко-
мисии. Внесени 7 общи 
докладни. 

Георги Спасов, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в пет коми-
сии. Внесени 1 собстве-
на докладна и 7 общи, 
както и 8 собствени пи-
тания. 

Георги Дракалиев, чет-
върти мандат общин-
ски съветник. Участва в 
пет комисии. Внесени 6 
собствени докладни и 36 
общи, 7 собствени пита-
ния и 13 общи.

Даниела Божинова, 
първи мандат общин-
ски съветник, влезе на 
мястото на Димитър 
Найденов през април 
2021-ва. Участва в три ко-
мисии. Внесени 8 собст-
вени докладни и 1 обща, 
12 собствени питания.

Димчо Грудев, пети 
мандат общински съвет-
ник, заместник-предсе-
дател на Общински съ-
вет. Участва в две коми-
сии. Внесени 7 общи до-
кладни и 1 собствена. 

Диян Георгиев, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в пет ко-
мисии. Внесени 8 общи 
докладни и 5 общи пи-
тания. 

Евелина Михалева, 
първи мандат общин-
ски съветник. Участва в 
три комисии. Внесени 17 
общи докладни, 6 собст-
вени докладни и 1 соб-
ствено питане. 

Жейна Жекова, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Няма внесени до-
кладни и питания.

Живко Господинов, 
първи мандат общин-
ски съветник, замест-
ник-председател на 
Общински съвет. Участва 
в три комисии. Внесени 
5 собствени докладни, 19 
общи, 30 собствени пита-
ния и 8 общи.

Ивайло Вагенщайн, 
втори мандат общин-
ски съветник, влезе 
на мястото на Милен 
Ненчев през май 2021-ва. 
Участва в пет комисии. 
Внесени 4 общи доклад-
ни и 4 общи питания. 

Ивайло Колев, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в пет коми-
сии. Внесени 7 общи до-
кладни. 

Иван Гаврилов, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в шест коми-
сии. Внесени 2 собствени 
докладни и 8 общи. 

Иван Иванов, първи 
мандат общински съ-
ветник, влезе на мяс-
тото на капитан Георги 
Събев през юли 2022-ра. 
Участва в четири коми-
сии. Внесени 1 собстве-
на докладна и 1 обща, 3 
собствени питания.

Иво Баев, първи ман-
дат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Внесени 9 общи до-
кладни и 2 собствени до-
кладни, 4 собствени пи-
тания.

Калояна Живкова, вто-
ри мандат общински съ-
ветник. Участва в чети-
ри комисии. Внесени 17 
общи докладни и 1 соб-
ствено питане. 

Силвия ШАТЪРОВА

Доходите на висшите 
държавници се определят 
на база на заплатите в об-
ществения сектор, изчис-
лени от НСИ в края на вся-
ко тримесечие, като след 
това се добавя процент. 
Така на практика заплати-
те на властта се променят 
4 пъти в годината.

Септемврийската за-
плата на министър-пред-
седателя Гълъб Донев 
вече е 7974 лв. 

Министрите му полу-
чават бруто 6688 лв. ме-
сечно.

Повишаването на ми-
нистерските заплати до-

веде да автоматично за-
вишаване и на трудови-

те възнаграждения на чи-
новници в държавната йе-

рархия. 
Още по времето на уп-

равлението на Бойко 
Борисов с министерско 

постановление се зави-
шиха парите и на област-
ните управители. Така 
тяхната заплата е 80% от 
министерската, което на 
практика в груби сметки 
прави 5280 лева от сеп-
тември. 

Заместниците на об-
ластния управител взи-
мат 80% от неговата и се 
очаква те да получават по 
4224 лева. 

Добрите възнагражде-
ния са и за това, че все 
пак те не работят никаква 
друга дейност, примерно 
за разлика от общински-
те съветници, които имат 
право на трудови догово-
ри, да развиват бизнес.

Кой колко докладни и питания е внесъл?

Областният управител се разписва на 80% от възнаграждението на министър
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Приказливите са не повече от 
десет човека, други говорят рядко, 
а на трети гласът не се е чул

Съветниците от ГЕРБ предпочитат да работят в екип и да внасят общи до-
кладни

Част от опозицията в Общински съвет - Бургас

Областният управител и заместниците му са от чиновниците в държавната администрация, чийто въз-
награждения се влияят от  корекцията на министерските заплати



Кирил Начев, втори 
мандат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Внесени 3 общи до-
кладни и 2 собствени пи-
тания.

Костадин Андонов, 
първи мандат общин-
ски съветник. Участва в 
три комисии. Внесени 16 
общи докладни и 1 собст-
вена, 7 собствени пита-
ния и 6 общи.

Красимир Калудов, 
първи мандат общински 
съветник. Участва в че-
тири комисии. Внесени 
3 собствени докладни и 
9 общи.

Красимира Маркович, 
трети мандат общин-
ски съветник. Участва в 
две комисии. Внесени 13 
общи докладни.

Мадлен Мутафян, пър-
ви мандат общински съ-
ветник. Влезе на мяс-
тото на Павел Маринов 
през ноември 2021-ва. 
Участва в четири ко-
мисии. Внесени 3 общи 
докладни, 3 общи пита-
ния.

Манол Тодоров, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в две коми-
сии. Внесени 2 собстве-
ни докладни и 24 общи, 9 
общи питания.

Мария Табакова, първи 
мандат общински съвет-
ник, влезе на мястото на 
Живко Табаков през май 
2021-ва. Участва в две ко-
мисии. Внесени 8 общи 
докладни, 2 собствени 
питания и 2 общи.

Николай Стоянов, пър-
ви мандат общински съ-
ветник. Участва в чети-

ри комисии. Внесени 23 
общи докладни, 13 общи 
питания.

Пеньо Мечков, втори 
мандат общински съвет-
ник. Участва в четири ко-
мисии. Внесени 9 общи 
докладни. 

Арх. Петър Статев, пър-
ви мандат общински съ-
ветник. Участва в две ко-
мисии. Внесени 19 общи 
докладни.

Росен Топкаров, пър-
ви мандат общински съ-
ветник, влезе на мястото 
на Константин Бачийски 
през ноември 2021-ва. 
Участва в три комисии. 
Внесено 1 собствено пи-
тане. 

Проф. д-р Севдалина 
Турманова, първи ман-
дат общински съвет-
ник. Председател на 
Общински съвет. Участва 
в четири комисии. 
Внесени 57 собствени 
докладни и 22 общи.

Проф.  д-р  Сотир 
Сотиров, първи ман-
дат общински съветник. 
Участва в четири коми-
сии. Внесени 12 общи до-
кладни.

Станимир Апостолов, 
втори мандат общински 
съветник. Заместник-
п р е д с е д а т е л  н а 
Общински съвет. Участва 
в три комисии. Внесени 
13 общи докладни и 1 
собствена, 5 собствени 
питания и 1 общо.

Стоян Коларов, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в пет коми-
сии. Внесени 8 общи до-
кладни и 1 собствена, 
10 собствени питания и 

1 общо.
Стоян Грозев, първи 

мандат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Внесени 21 общи до-
кладни, 5 собствени пи-
тания и 8 общи.

Стоян Колев, втори 
мандат общински съвет-
ник. Участва в четири ко-
мисии. Внесени 6 общи 
докладни.

Тодор Йосифов, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в пет коми-
сии. Внесени 14 общи до-
кладни.

Тони Минасян, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Внесени 8 общи до-
кладни. 

Христина Секлемова, 
първи мандат общински 
съветник. Участва в три 
комисии. Внесени 5 общи 
докладни, 1 собствено 
питане и 2 общи. 

Христо Панайотов, 
първи мандат общин-
ски съветник. Участва в 
две комисии. Внесени 9 
собствени докладни и 11 
общи, 26 собствени пита-
ния и 9 общи.

Шерафет Мехмед, тре-
ти мандат общински съ-
ветник. Участва в пет ко-
мисии. Внесена 1 обща 
докладна. 

Юлиян Кулев, първи 
мандат общински съвет-
ник. Участва в три коми-
сии. Внесени 10 общи до-
кладни.

Юлиян Георгиев, пър-
ви мандат общински съ-
ветник. Участва в три ко-
мисии. Внесени 12 общи 
докладни.
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Кой колко докладни и питания е внесъл?

Георги РУСИНОВ

Независимият общински съветник Стоян 
Грозев бе един от двамата, които гласу-
ваха „въздържал се“ по докладната с ак-
туализирането на заплатата на кмета на 
община Бургас. Наш репортер разговаря 
с Грозев за мотива му.

„Тази докладна за мен няма спор, че 
беше необходима. Гласувах „въздържал 
се“, защото самият механизъм на взема-
не на това решение за мен е сбъркан. Не 
може хората, които гласуват заплатите на 
кмета, омбудсмана и кметовете на кмет-
ства, същевременно с това да регулират 
и своите заплати. Ако вземането на реше-
ние за коригиране на кметската заплата 
трябва да се извършва от общинските съ-
ветници, то не би следвало по този начин 
да регулират и своите заплати. Някак си 
не е много коректно да си гласуваш сво-
ята заплата. Това е основният ми мотив. 
Трябва да се измисли друг механизъм 
за заплатите на общинските съветници. 
Иначе необходимостта от тази докладна, 
при положение че на кмета заплатата е 
толкова ниска, е безспорна“, заяви об-
щинският съветник.

Според него, за да има качествена ра-
бота от страна на един общински съвет-
ник, то заплащане за труда му трябва да 
има.

„Един общински съветник, за да си свър-
ши качествено работата, не трябва да ра-
боти само един ден, каквито твърдения 
има. Неговата работа включва преглежда-
нето на всички документи, които са в сис-
темата. Понякога имаме над 1000 страни-
ци придружаващи документи към доклад-
ните, които трябва да се прочетат и ос-
ъзнаят, да се консултираш със специали-
сти, защото ти не може да разбираш от 
всичко, за да вземеш адекватно решение. 

Това нещо отнема време. Лично на мен 
ми отнема поне седмица, за да съм под-
готвен да взимам обмислени решения. В 
останалото време се налага да се внасят 
докладни. Това също отнема време – да 
се срещаш с хора, да провериш законо-
съобразността на това, което предлагаш. 
Подготвянето на една докладна може да 
отнеме 3-4 дена, ако е по-сериозна тема-
та. Отделно имаме комисии, в които се 
участва. Затова тази работа не е за един 
ден в никакъв случай. Ако някой си ми-
сли, че отиваме за един ден да получа-
ваме едни пари насреща, не е запознат“, 
обясни Грозев.

Той също така заяви, че липсата на де-
бати в зала не винаги означава незаин-
тересованост по дадена тема, а това, че 
на комисии достатъчно подробно даден 
проблем е бил обсъждан.

„Не може да се официализира нещо гла-
сувано от нас, без да сме запознати, за-
щото това означава, че има риск да навре-
дим на града“, категоричен е той.

Според новите прави-
ла чиновниците в общин-
ската администрация и в 
Общинския съвет няма да 
получат увеличение, тако-
ва няма да вземат и кме-
товете на кметства на на-

селени места, както и ди-
ректорите на териториал-
ните дирекции в община-
та. Техните заплати не са 
обвързани със заплатата 
на кмета на общината. 

Управителите на об-

щинските дружества ще 
получат увеличение, тех-
ните заплати са в трикра-
тен размер на средната 
брутна заплата на друже-
ството, но не по-голяма от 
тази на кмета.

„Черноморски фар“

Новоизбраните депута-
ти се разписват след 2 ок-
томври срещу 5145 лв. ос-
новно възнаграждение, 
докато колегите им в пре-
дходния парламент полу-
чаваха по 4858 лв.

Най-голяма е разлика-
та за президента – през 
предишните три месеца 
Румен Радев, чиято за-
плата е двойна на депу-

татската, се е разпис-
вал срещу основно ме-
сечно възнаграждение 
от 9716 лв., без изобщо 
да се смятат добавките 
за клас, с които сигур-
но заплатата му е прех-
върлила 15 хил. лв. Сега 
вече ще получава основ-
на 10 290 лв.

Това леко увеличение 
на депутатските и ми-
нистерските заплати се 
получава заради по-до-

брото заплащане на учи-
телите. За да се изчисли 
възнаграждението на на-
родния представител, се 
взема предвид средната 
заплата в обществения 
сектор за последния ме-
сец на предходното три-
месечие и се сравнява с 
последния месец на пре-
дишното. В случая разли-
ката между мартенските 
и юнските държавни за-
плати е точно 5,9%.

Силвия ШАТЪРОВА

Според Правилника на 
Общинския съвет за учас-
тието си в комисии - по-
стоянни и временни, съ-
ветниците не получават 
допълнително възнаграж-
дение. Заплатата е посто-
янна и тя не се влияе от 
броя на заседанията на 
местния парламент през 
месеца. Така през декем-
ври винаги са две, поня-
кога има и извънредни 
заседания. Има и такива, 
които са активни и участ-
ват в писане на наредби, 
обществени обсъждания, 
правилници и други, кои-
то си спестяват общест-
вените усилия.

За отсъствие от сесия 
без уважителни причини 
съветник се санкциони-
ра с 1/3 от заплатата гло-
ба, а от постоянна коми-
сия по 50 лева. Може да 
бъде глобен и за неучас-
тие в седем непоследова-
телни гласувания, тогава 
му се налага санкция от 
100 лева.

„Съветниците са дис-
циплинирани и отговорни 
хора, знаят си задълже-
нията. Освен заседание 
на Общинския съвет и в 
комисиите като задълже-
ние им влиза и участие в 
обществени обсъждания, 
заседание на Комисията 
по фонд „Култура“ за ня-
кои от тях. Съветниците 

от ГЕРБ винаги органи-
зират и приемни с граж-
дани“, заяви председа-
телят на Общинския съ-
вет - проф. Севдалина 
Турманова.

Според  Чл .16  от 
Правилника общинският 
съветник получава 54% 
от заплатата на кмета. 
Ако приемем, че тя ще е 
3300, което е наполови-
на от министерската за-
плата, то съветниците ще 
взимат по 1700 лева.

Председателят  на 
Общинския съвет полу-
чава 90% от заплатата на 
кмета, а омбудсманът - 
90% от заплатата на пред-
седателя на Общинския 
съвет. 

Чиновници и кметове на 
кметства - без увеличение

Депутатите получават 
от 5145 лева

Глоба от 1/3 от заплатата  
за отсъствие от сесия  

без уважителна причина

Стоян Грозев: Не може сами  
да определяме парите си

Групата на БСП се отличава като най-задаващата въпроси

Често съветници от неуправляващите отправят питания към администра-
цията



Весела ГОРАНОВА

Специален поздрав 
поднесоха музиканти от 
Одрин, които изпяха по-
пулярни турски песни и 
изненадаха с изпълне-
нието на български език 
на песента "Бяла роза" 
по време на приема по 
случай 99 години от съз-
даването на Република 
Турция. В основата на 
което е бащата на репу-
бликата Мустафа Кемал 
Ататюрк.

Той бе даден от гене-
ралния консул в Бургас 
Сенем Гюзел.

Над 400 гости уважиха 
приема, който се състоя 
в хотел "България". Пред-
ставители на бизнеса, на 
политиката, на общест-
вения и културния живот 
уважиха домакините от 
дипломатическата мисия. 
Сред тях бяха депутати от 

ГЕРБ и ДПС, зам. област-
ният управител Мария 
Ценова, председателят 
на ОбС Бургас Севдали-
на Турманова, зам.-кме-
тът по бюджет и финанси 
в Община Бургас Краси-

мир Стойчев, ректорът 
на университета "Проф. 
д-р Асен Златаров" проф. 
Магдалена Миткова, кме-
тове на общини и населе-
ни места и други 

Гостите чуха поз-

дравлението на пре-
зидента на Република 
Турция Реджеп Таип 
Ердоган. Поздравле-
ние отправи и генерал-
ният консул в Бургас 
Сенем Гюзел.
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в бургас

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

По повод празника на Бургас – Никулден, 
вестник „Черноморски фар“ организира 
литературен конкурс „Моят Бургас след 
20 години“. 

Като медия, която над 100 години пази 
традициите на доброто слово даваме 
поле за изява на всеки ученик, който 
мечтае да покаже как си представя 
родния град в бъдещето.

Как искате да изглежда той, какъв 
ще е той през вашите очи – дайте 
воля на въображението си и опише-
те под формата на кратък разказ – 
два листа word-формат.

Конкурсът е в три  
възрастови групи:

Първа: 1 - 4 клас 
Втора: 5 - 7 клас 
Трета: 8 - 12 клас

Краен срок за участие: 25 ноември 2022 г.

Жури от изтъкнати журналисти, писатели и 
издатели ще определи победителите. В празничния 
никулденски брой вестникът ще публикува победителите 
както в сайта, така и на фейсбук страницата на изданието.

За всяка възрастова група ще бъдат излъчени Първа, Втора и Трета на-
града, осигурени от ИК „Знаци“, а първенците ще получат и ваучери за пъ-
тешествие до любима бургаска дестинация. Най-добрите разкази ще бъдат 
отпечатани и във вестника.

Участниците трябва да изпратят своите текстове на  
e-mail: info@faragency.bg, като напишат трите си имена, възраст, 

град, учебно заведение, телефон и e-mail за връзка.

Очакваме ви!

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС

Оркестър от Одрин поздрави гостите  
на приема на Турския консул 

Дядо Костадин от Ябълчево 
отпразнува 100-годишен юбилей

• „Бяла роза“, изпълнена 
на български език, вдигна 
настроението

• Над 400 души уважиха 
празника 
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